

Title (en)

System for airjet texturing at least one multifilament yarn.

Title (de)

Einrichtung zum Blastexturieren wenigstens eines Multifilamentgarns.

Title (fr)

Système de texturation par jet d'air d'au moins un fil multifilament.

Publication

EP 0485328 A1 19920513 (DE)

Application

EP 91810785 A 19911009

Priority

CH 352790 A 19901106

Abstract (en)

The system possesses a guide body (1) with a continuous bore having an outlet orifice (3). A needle body contains a continuous yarn channel which is oriented coaxially with the bore of the guide body (1). One end of the needle body extends into a conical entry portion of the guide-body bore and forms with this a passage gap for the blowing air. The blowing air is introduced through two feed bores (11, 12) into the annular space in front of the passage gap. A baffle body (9) is arranged in the region of the outlet orifice (3). A yarn (FT) issuing from the outlet orifice (3) is deflected in front of the baffle body (9) out of a mid-plane (M) which contains the axis of the guide-body bore and the surface centre of gravity (A) of the mouth cross-sections of the feed bores (11, 12). The textured yarn thereby becomes more compact and has only small, regularly distributed projecting loops. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Einrichtung besitzt einen Leitkörper (1) mit einer durchgehenden Bohrung, die eine Austrittsöffnung (3) aufweist. Ein Nadelkörper enthält einen durchgehenden Garnkanal, der mit der Bohrung des Leitkörpers (1) koaxial ausgerichtet ist. Ein Ende des Nadelkörpers erstreckt sich in einen konischen Eintrittsabschnitt der Leitkörperbohrung und bildet mit diesem einen Durchtrittsspalt für die Blasluft. Die Blasluft wird durch zwei Zuführbohrungen (11, 12) in den Ringraum vor dem Durchtrittsspalt eingeführt. Im Bereich der Austrittsöffnung (3) ist ein Prallkörper (9) angeordnet. Ein aus der Austrittsöffnung (3) austretendes Garn (FT) wird vor dem Prallkörper (9) aus einer Mittelebene (M) heraus abgelenkt, die die Achse der Leitkörperbohrung und den Flächenschwerpunkt (A) der Mündungsquerschnitte der Zuführbohrungen (11, 12) enthält. Dadurch wird das texturierte Garn kompakter und hat nur kleine, regelmässig verteilte abstehende Schlingen. <IMAGE>

IPC 1-7

D02G 1/16

IPC 8 full level

D02G 1/16 (2006.01); **D02G 3/46** (2006.01); **D02J 1/00** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

D02G 1/161 (2013.01 - EP US); **D02G 3/36** (2013.01 - KR)

Citation (search report)

- [A] US 4104770 A 19780808 - MASSEY JR WILLIAM MOORE, et al
- [A] GB 1592665 A 19810708 - TORAY INDUSTRIES

Cited by

GB2337767A; DE19819720C1; CN104746201A; CN106555266A; WO0000685A1; KR100603164B1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0485328 A1 19920513; EP 0485328 B1 19941214; CH 681989 A5 19930630; CN 1028040 C 19950329; CN 1061447 A 19920527;
DE 59103893 D1 19950126; JP 3126441 B2 20010122; JP H04263636 A 19920918; KR 100212578 B1 19990802; KR 920010051 A 19920626;
RU 2046849 C1 19951027; TW 208724 B 19930701; US 5241730 A 19930907

DOCDB simple family (application)

EP 91810785 A 19911009; CH 352790 A 19901106; CN 91110596 A 19911102; DE 59103893 T 19911009; JP 28753991 A 19911101;
KR 910019668 A 19911106; SU 5001969 A 19911104; TW 80107013 A 19910904; US 77616691 A 19911015